国家社会科学基金资助期刊



中国图书馆学报

JOURNAL OF LIBRARY SCIENCE IN CHINA

主管单位:中华人民共和国文化和旅游部 主办单位:国家图书馆 中国图书馆学会

Supervised by Ministry of Culture and Tourism of the People's Republic of China

Sponsored by National Library of China & Library Society of China

目次 中国图书馆学报 2020 年第 6 期

新文科背景下我国图书情报学科的发展前景

马费成 李志元(4)

面向数据智能和知识发现的图书情报学跨界拓展

——数据—学术—创造整合论

赵 星 乔利利 叶 鹰 (16)

走向知识融合

——大数据环境下情报学的发展趋势

李广建 罗立群 (26)

基于 FAIR 标准的科学数据融合体系研究

张文萍 宋秀芬 魏银珍 李立睿(41)

iSchools 院校研究的跨学科特征:文献计量分析的视角 杨思洛 张一鸣 (55)

用户阅读自我效能和多元智能关系研究

马 捷 贾荟珍 (75)

5G 雾计算环境下图书馆"个性环绕贴身式"服务技术方案

张 凯 赵国甫 陈 沅 (91)

公共图书馆活动对到馆率影响的实证研究

——基于韩国公共图书馆数据的分析

何书卿 叶 斌 (106)

小型免费图书馆运动回顾与思考

曹 磊(121)

MAIN CONTENTS

Future Prospect of Library and Information Science in China in the Context of New Liberal Arts	
MA Feicheng & LI Zhiyuan	(4)
An Interdisciplinary Extension of Library and Information Science Facing Data Intelligence and	
Knowledge Discovery: Integration of Data-Academy-Creativity	
Star X. ZHAO, QIAO Lili & Fred Y. YE	(16)
Towards Knowledge Fusion: The Development Trend of Information Science in Big Data Environme	nt
LI Guangjian & LUO Liqun	(26)
FAIR-based Framework for Scientific Data Harmonization	
ZHANG Wenping, SONG Xiufen, WEI Yinzhen & LI Lirui	(41)
The Interdisciplinary Characteristics of iSchools Research: From the Perspective of	
Biblimetrics Analysis YANG Siluo & ZHANG Yiming	(55)
The Relationship between Library Users' Reading Self-efficacy and Multiple Intelligences	
MA Jie & JIA Huizhen	(75)
A Technical Scheme of "Personal Surrounding and Close Fitting" for Library Service under 5G and	l
Fog Computing ZHANG Kai, ZHAO Guofu & CHEN Yuan	(91)
An Empirical Study on the Influence of Public Library Activities on Arrival Rate: Based on the	
Evidence from South Korea HE Shuqing & YE Bin	(106)
Review and Reflections on Little Free Libraries CAO Lei	(121)

国际刊号: ISSN 1001-8867

国内刊号: CN 11-2746/G2 广告许可证: 京海工商广字第0007号

万方数据

国内代号: 2-408 国外代号: BM184 定 价: 32元 ISSN 1001-8867